
PROTOKÓŁ NR XXI/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 09 listopada 2016 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radni nieobecni; 
Radna Joanna Maria Kantor 
Radna Halina Szaniawska  
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował zebranych, że w dniu 
wczorajszym zmarł Pan Aleksander Boryta, który był pracownikiem ZPK w 
Żmigrodzie. Przewodniczący rady poprosił o powstanie i uczenie minutą ciszy Jego 
pamięć.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie, czy są propozycje 
zmiany porządku sesji. 
Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka zgłosiła kandydaturę radnego Karola 
Kalinki. 
Radny Karol Kalinka wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 11 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Karola 
Kalinkę Sekretarzem sesji. 
 

Na sesje przybył radny Dariusz Gierus. 
  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności  za usługi  opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem  specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób z zaburzeniami  



psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również  trybu ich pobierania.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.170.2016 
 

Projekt uchwały nr 2 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia stawek podatku 
od nieruchomość. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  12 głosami „za” 
    0 głosów „przeciw” 
    1 głos „wstrzymujący” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.171.2016 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie opłaty prolongacyjnej.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.172.2016 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta  przyjmowanej jako 
podstawę do obliczenia wysokości podatku rolnego  na obszarze Gminy 
Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  Radni przyjęli stawkę w 
wysokości 52 zł zaproponowaną przez Burmistrza. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.173.2016 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2016 i lata następne.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  10 głosami „za” 
    1 głosem „przeciw” 
    2 głosy „wstrzymujący” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.174.2016 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka podziękował za udzielenie odpowiedzi na wniosek, który został 
złożony przez radnego Patryka Andrzejewskiego w sprawie szczegółowej informacji 
o niezaplanowanych wydatkach w budżecie ZPK na kwotę 240 tys. zł. Radny Karol 
Kalinka skierował zapytanie w sprawie wyjaśnienie do dyrektora ZPK w sprawie 
przeprowadzonych pracach budowlanych, na które nie znalazł przetargu oraz 
zakupionego samochodu. 
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK poinformował; 
prace budowlane 
Było to kilka prac, które zostały wykonane w domu kultury: wejście, naprawa dachu 
nad salą widowiskową, biblioteką podobnie było w świetlicach wiejskich. Była to 
kwota wspólna i wykonawca został wyłoniony z wolnej ręki zgodnie z Regulaminem 
Zamówień Publicznych. 
samochód  
Gmina poprzez ZPK utrzymuje szlak kajakowy od granicy z Gminą Milicz do granicy 
z Gminą Wąsosz. Szlag był robiony w ramach projektu realizowanego przez LGD 
„Nasza Barycz”. W ramach tego projektu został zakupiony sprzęt do utrzymania 
szlaku oraz samochód.  Urząd Marszałkowski poprzez Ministerstwo zakwestionował 
zakup sprzętu i samochodu. Pani Prezes LGD wyszła z propozycją, że sprzęt do 
utrzymania szlaku zostanie przekazany natomiast samochód trzeba kupić lub 
zostanie sprzedany. Gminy różnie do tej propozycji podeszły, ale nasza decyzja była, 
aby samochód pozostawić, ponieważ chcieliśmy zakupić drugi samochód.  Koszt 
samochodu wynosi 59 tys. zł i z p. Prezes zostało ustalone, że w tym roku za 
samochód płacimy 30 tys. zł, a w roku następnym 29 tys. zł w budżecie na rok 2017 
wydatek ten został zaplanowany.  
Radny Karol Kalinka zwrócił się do Dyrektora ZKP o wyjaśnienie zmniejszonych 
przychodów na basenie i lodowisku o ok. 92 tys. zł oraz wyjaśnienie wykonanych 
prac w bibliotece, kiedy niedawno biblioteka była remontowana. Czy prace nie były 
objęte gwarancją ze strony wykonawcy? 
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK poinformował; 
biblioteka  
Na terenie gminy jest pięć bibliotek i prace dotyczyły bibliotek na terenach wiejskich  
zmniejszony przychód własny z basenu  
Dochód jest mniejszy z basenu w porównaniu z rokiem 2015, ponieważ tego lata 
pogoda nie dopisała. 
Radny Patryk Andrzejewski podziękował dla p. Burmistrz za przeznaczenie 11 tys. 
zł na zagospodarowanie skweru między ulicami Konopnicką i Rybacką. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała, że radni przed sesją 
otrzymali aktualny załącznik do uchwały budżetowej w sprawie dotacji. Załącznik 
został zaktualizowany o dotację na wykup gruntów pod rondo w wysokości 80 tys. zł.  
Zmiany zostały wprowadzone również w uchwale dotyczące dotacji i tak w § 6 
Planowane dotacje z budżetu w wysokości 7.538.603,-zł z tego dla sektora finansów 
publicznych 6.794.000,-zł i dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w 
wysokości 744.603,-zł. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie zmianę, którą 
zaproponowała p. Skarbnik aktualizacja załącznika o dotację w wysokości 80 tys. zł 
oraz zmiana zapisu § 6 projektu uchwały zaktualizowanego o dotację w wysokości 80 
tys. zł. 



Zmiana został przejęta:  
11 głosami „za”,  
0 głosów „przeciw”,  
2 głosami „wstrzymującymi”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz z przyjętą 
zmianą pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za” 
    0 głosów „przeciw” 
    3 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.175.2016 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  dla 
Województwa Dolnośląskiego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
    0 głosów „przeciw” 
    2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.176.2016 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa 
Sołectwa Łapczyce. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że jest mu smutno z tego faktu, ze tak 
aktywny radny i sołtys musi rezygnować z piastowania stanowiska sołtysa. Mam 
nadzieję, że mieszkańcy będą Pana dobrze wspominać, zakończył radny. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.177.2016 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie Statutu Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał, że projekt Statutu Gminy został 
opracowany przez radnych poprzedniej kadencji. Były problemy dotyczące 
uzgodnień heraldycznych. Na teraz są pewne rozstrzygnięcia, które zezwalają na 
podjęcie tej uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję z wnioskami: 
Wykreślić: 
Rozdziale II Gmina w § 7 ust.6 o brzmieniu „pieczęci urzędowej z wizerunkiem 
herbu używają organy Gminy w sprawach własnych Gminy. Wizerunek pieczęci 
stanowi załącznik nr 4 do Statutu.  
Zmienić:  
Rozdział X Gminne Jednostki Organizacyjne §109 ust. 3 o brzmieniu „ Wykaz 
jednostek organizacyjnych, o których mowa w ust. 2, stanowi załącznik nr 5 do 
Statutu” zmienić na brzemiennie „Wykaz jednostek organizacyjnych, o których mowa 
w ust. 2, stanowi załącznik nr 4 do Statutu”. 



Radny Karol Kalinka poinformował o wnioskach, które zostały złożone przez niego i 
radnego Andrzejewskiego, ale nie zostały przyjęte przez radnych, a dotyczyły; 
-rejestracji sesji audio wideo, 
-zwoływania godzin sesji, chodziło o późniejsze godziny obrad po godzinie 15. 
Radny powiedział, że w dalszym ciągu będą rejestrować sesje na własną rękę i 
udostępniać w środkach masowego przekazu. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie poprawek do 
statutu, które zostały przyjęte przez radnych i tak: 
Wykreślić: 
Rozdziale II Gmina w § 7 ust.6 o brzmieniu „pieczęci urzędowej z wizerunkiem 
herbu używają organy Gminy w sprawach własnych Gminy. Wizerunek pieczęci 
stanowi załącznik nr 4 do Statutu.  
Zmienić:  
Rozdział X Gminne Jednostki Organizacyjne §109 ust. 3 o brzmieniu „ Wykaz 
jednostek organizacyjnych, o których mowa w ust. 2, stanowi załącznik nr 5 do 
Statutu” zmienić na brzemiennie „Wykaz jednostek organizacyjnych, o których mowa 
w ust. 2, stanowi załącznik nr 4 do Statutu”. 
Zmiany zostały przyjęte: 
11 głosami „za”, 
0 głosów „przeciw”, 
2 głosami „wstrzymującymi” 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz 
z przyjętymi zmianami. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
    0 głosów „przeciw” 
    2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.178.2016 
 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Żmigród z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w 
ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski podziękował Pani Wiolecie Owczarek za dobrą 
współpracę z organizacjami pozarządowymi oraz Młodzieżową Radą. Następnie 
radny Andrzejewski poinformował o uwagach, które ma do projektu uchwały. Została 
zwiększona pula środków na pożytek publiczny, ale tylko w punkcie a, natomiast 
zostały pominięte pozostałe działania kulturowo społeczne. Radny poinformował, że 
będąc członkiem komisji ds. pożytku publicznego kontaktował się z organizacjami, 
które składały wnioski i organizacje te czują się pokrzywdzone. Wiedzą, że co roku 
pula środków przeznaczana na ich projekty jest zbyt mała. W 2016 r. zabrakło 
środków na kilka inicjatyw i zostały odrzucone. Rady poinformował, że złożył wniosek 
o zmianę uchwały w ust. 2 o przesunięcie kwoty, o którą zostały zwiększonych środki 
na sport i rozdysponowanie ich na pozostałe projekty kulturowo społeczne. Rada nie 
poparła wniosku, a tym samym ograniczyli rozwój i aktywność kulturowo społeczną w 
naszej gminie.  
Następnie radny odczytał wysokość środków przyznanych dla klubów: 
1) Rugby Klub 7.500,-zł.  
2) Uczniowski LKS „Ogień” 20 tys. zł.  
3) LZS „LECH” Barkowo 11 tys. zł.  



4) ULKS „Orkan” Borzęcin 17 tys. zł.  
5) Klub Biegacz „Sukces” 24 tys. zł.  
6) ULK ŻOK 10 tys. zł.  
7) LZS „Start” Bychowo 7 tys. zł.  
8) Klub „PIAST” 271 tys. + 30 tys. zł dodatkowe.  
9) LZS „Pogoń” Łapczyce 7 tys. zł.  
10) Miejsko-Gminne Zrzeszenie LZS 10.500, -zł.  
11) UKS ”Orla” Korzeńsko 11 tys. zł.  
12) UKS „Sokół” 23 tys. zł.  
13) ULS Powidzko 11 tys. zł.  
14) UKS „Debiut” Powidzko 4 tys. zł. 
Organizacje kulturowe i społeczne:  
1) Towarzystwo Miłośników Ziemi Żmigrodzkiej 2.500,-zł.  
2) Parafia p.w. Trójcy Świętej 23.500,-zł.   
3) Polski związek Niewidomych 500, -zł. 
4) Stowarzyszenie Amazonek „Ewa” 2.700,-zł.  
5) Polski Związek Emerytów i Rencistów 4730, -zł.  
6) Żmigrodzki Uniwersytet Trzeciego Wieku 6.400,-zł. 
7) Stowarzyszenie „Nasza Wieś Niezgoda” 5.200,-zł. 
8) ZHP 9.960, -zł  
9) Polski Związek Wędkarski1.700,-zł  
10) Fundacja dla Kobiet „Dobra Dusza” 14.100,-zł  
11) Stowarzyszenie Klubu Seniora „Humorek” 4.500,-zł  
12) Stowarzyszenie „Źródło Natura” 2.500,-zł  
Radny Andrzejewski powiedział, że sami potrafimy zauważyć te dysproporcje, które 
wynikają z różnych względów np. z ilości osób korzystających z tych projektów oraz 
opłat, które wnoszą Stowarzyszenia i Kluby. Dla niektórych organizacji te dotacje 
stanowią tylko kilkanaście procent i tak dla ZHP dotacja stanowi tylko 15% budżetu, a 
dla innych jest to nawet 50 lub 100 procent. Na zakończenie radny powiedział, że 
jego głos będzie przeciwny do czasu, kiedy nie zmieni się ta tendencja faworyzacji 
jednej z gałęzi aktywności lokalnej. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Andrzejewskiego powiedział, że program był skonsultowany z organizacjami 
pozarządowymi, które nie wniosły żadnych uwag. Dlatego jest taki kształt, a 
szczególnie, jeżeli chodzi o finanse. Z informacji, które posiadam, dodał burmistrz, od 
organizacji pozarządowych wynika, że to organizacje sportowe chciałyby jeszcze 
więcej środków na kulturę fizyczna i sport. Następnie p. Burmistrz wymienił kluby, 
które wnioskują o wyższe środki tj. Klub Sokół Żmigród, LZS. Jest to specyficzna 
grupa organizacji, jeżeli chodzi o organizacje pozarządowe, ponieważ kluby 
większości uczestniczą w rozgrywkach ligowych i stąd koszty. W odniesieniu do 
Klubu PIAST p. Burmistrz powiedział, że klub pozyskuje środki zewnętrzne nie tylko z 
gminy, ponieważ inne instytucje samorządowe organizują konkursy w ramach 
pożytku publicznego powiat, województwo oraz z innych źródeł finansowanie takich 
jak fundusze. Na komisji wniosek radnego Andrzejewskiego w sprawie przerzucenia 
11 tys. zł na kulturalno społeczne przez większość radnych został odrzucony, 
zakończył p. Burmistrz. 
Radny Rafał Zagórski powiedział, że radny Andrzejewski wskazuje, iż Piast 
otrzymuje najwięcej środków, a inni dostają mniej. Kontynuując temat Radny 
powiedział, że PIAST dostał w tym roku 309 tys. zł, gdyby PIAST dostał wszystkie 
pieniądze z pożytku 474.803,-zł, a nie pozyskałby środków z innych źródeł to tych 



pieniędzy i tak by nie starczyło. Takie są wydatki Klubu, w którym jest 10 drużyn w 
tym 9 grup młodzieżowych. Pierwsza drużyna na poziomie trzeciej ligi, która nas 
promuje na terenie czterech województw. Zatrudnionych jest jedenastu trenerów. 
Mecze odbywają się, co weekend, a koszt transportu miesięcznie to blisko 10 tys. zł. 
Ludzie nie zdają sobie sprawy, jak duże wydatki ma Klub. Pieniądze, które otrzymuje 
Klub są dużo za małe, aby utrzymać się na tym poziomie, na jakim jest Klub, który 
liczy 200 zawodników. Na zakończenie radny powiedział, proszę nie podkreślać, że 
Piast ma najwięcej, bo i tak ma za mało.  
Radny Karol Kalinka powiedział, ze działalność Piasta jest potrzeba i nie mamy 
żadnych zastrzeżeń, co do działalności. Radny zwrócił się do radnego Zagórskiego, 
aby podał dane na temat wysokości rocznego budżetu Piasta włączając wszystkie 
dotacje. Kontynuując temat radny wspomniał o wniosku Radnego z Niezgody, w 
którym starano się o środki na odsłonięcie pomnika, które było szeroko 
komentowane i to też była działalność promocyjna. Niestety środków nie starczyło i 
p. Burmistrz wspomógł to przedsięwzięcie. Następnie radny odniósł się do kwestii 
konsultacji z organizacjami pozarządowymi, poinformował, że prowadzi organizację i 
nie został zaproszony, a figuruje w KRS. 
Radny Patryk Andrzejewski skierował zapytanie czy w spotkaniu z organizacjami 
pozarządowymi uczestniczyły kluby sportowe. Następnie radny odniósł się do pytania 
p. Burmistrza, które postawił na komisji, czy jak by mógł to przeznaczyłby więcej 
środków dla klubów sportowych odpowiedziałem, że tak. Dla klubu i organizacji 
dałbym tyle ile potrzebują, gdyby były takie środki. Należy również wziąć pod uwagę 
sytuację naszej gminy, że jesteśmy zadłużeni i nie możemy pozwolić sobie na taką 
rozrzutność. Radny Andrzejewski odniósł się do wypowiedzi radnego Zagórskiego, 
który zarzucił jemu, że nie lubi sportu. W czasie mojego wystąpienia nie zwróciłem 
uwagi na Piast, jak również na komisji. Zarzuty w stosunku do mnie są 
bezpodstawne, ponieważ sport uprawiam od szkoły podstawowej. Na ostatniej sesji 
chwaliłem radnego Rafała Zagórskiego, jako Prezesa Piasta za całą jego działalność, 
ponieważ to, co Piast robi dla naszej młodzieży jest godne podziwu, oraz dziękuję dla 
wszystkich Prezesów klubów sportowych naszej gminy. 
Pani Wioletta Owczarek pracownik urzędu udzieliła odpowiedzi na pytania 
postawione przez radnych: 
Spotkanie konsultacyjne     

 w spotkaniu konsultacyjnym uczestniczył jeden przedstawiciele Klubu Sportowego 
„Orkan” Borzęcin, 

Pani Owczarek powiedziała, że w uchwale zostały przedstawione realne kwoty, które 
zostały przeznaczone na poszczególne zadania i poprosiła radnych o podjęcie 
uchwały.  

 Organizacja radnego Kalinki nie widnieje w ewidencji urzędu, ale w przyszły roku 
ten błąd zostanie naprawiony. 

Radny Rafał Zagórski poinformował, że Zarząd Piasta działa społecznie, a gdyby 
Piast liczyłby tylko na gminę, to gmina musiałby dać 550 tys. zł. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
    2 głosami „przeciw” 
    0 głosów „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.179.2016 
 



Projekt uchwały nr 11 zmieniający uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Rady Karol Kalinka podziękował dla p. Burmistrza i p. Przewodniczącego rady za 
przygotowanie tego projektu uchwały. Dzięki zaproponowanym zmianom, które 
dotyczą przygotowania osobnych pojemników na odbiór popiołu gmina jest w stanie 
kilkadziesiąt tysięcy złoty rocznie zaoszczędzić  
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.180.2016 
 

Projekt uchwały nr 12 zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXI.181.2016 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad informacji i sprawozdań. 
Burmistrza Gminy Żmigród złożył informacje z podjętych 18 zarządzeń za okres od 
27.09.2016 r. do 09.11.2016 r. 
1) w sprawie wprowadzenia procedury przekazywania składników majątkowych, 

dokumentacji księgowej, akt osobowych i spraw kadrowych oraz dokumentacji 
dotyczącej organizacji pracy jednostki w przypadku zmiany kierownika/dyrektora 
jednostki organizacyjnej gminy, 

2) W sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego  ds. Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie w składzie: 

3) cztery zarządzenia w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r.:  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 772.916,-zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 58.656.272,59 zł, a wydatki 
57.176.363,59 zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 74.430,-zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 58.730.702,59 zł, a wydatki 
57.250.793,59 zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 370.216,15 zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 59.100.918,74 zł, a wydatki 
57.621.009,74 zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 14.995,- zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 59.115.913,74 zł, a wydatki 
57.636.0004.74 zł,  

4) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 
paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2016 rok, 

5) w sprawie oddania w użyczenie na rzecz Stowarzyszenia pod nazwą Uczniowski 
Ludowy Klub Sportowy Bychowo nieruchomość stanowiącą boisko sportowe, 



położoną w granicy działki nr 177 AM 1 o pow. 0.65 ha i działki nr 175/1 AM 1 o 
pow. 0.13 ha obręb Bychowo,   

6) w sprawie oddania w użyczenie na rzecz Miejskiego Klubu Sportowego „Piast” z 
siedzibą w Żmigrodzie przy ul. Wrocławskiej 12 nieruchomość stanowiącą boisko 
sportowe, położoną w granicy działki nr 40/1 o pow. 0.1.0238 ha obręb Żmigródek  

7) w sprawie oddania w użyczenie na rzecz Stowarzyszenia pod nazwą Uczniowski 
Ludowy Klub Sportowy „Orkan Borzęcin” nieruchomość stanowiącą boisko 
sportowe, położoną w granicy działki nr 41 o pow. 1.3650 ha obręb Borzęcin, 

8) w sprawie oddania w użyczenie na rzecz Stowarzyszenia pod nazwą Uczniowski 
Ludowy Klub Sportowy „Orla Korzeńsko” nieruchomość stanowiącą boisko 
sportowe, położoną w granicy działki nr 501/2 o pow. 0.8076 ha obręb Korzeńsko, 

9) w sprawie przedłożenia projektów uchwał dla Rady Miejskiej w Żmigrodzie na 
sesję. 

Inne informacje: 
zagospodarowanie kolektora między ulicami Wiejską i Rybacką, 
Burmistrz przypomniał, że był to pierwszy pilotażowy projekt z budżetu 
obywatelskiego. Został warunkowo przez gminę przejęty do realizacji, ponieważ nie 
spełniał warunków pilotażowego programu, dlatego że wartość inwestycji 
przekroczyła 200 tys. zł. Po zrealizowaniu projektu technicznego i pozwolenia na 
budowę wartość zadania wyniesie 1.300.000,-zł. Burmistrz przypomniał, iż mówił, że 
będzie chciał na to zadanie pozyskać środki zewnętrzne. Na teraz na 99% można 
powiedzieć, że gmina z tą inwestycja jest na liście, aby uzyskać w 50% dotacji. 
Ponadto istnieje możliwość skorzystania z pomocy Spółki PGK Dolina Baryczy, co da 
25% własnych środków w stosunku do wartości całej inwestycji. Zadanie to zostało 
przyjęte do projektu budżetu. Jeżeli wszystko się potwierdzi to w okresie zimowym 
będzie organizowany przetarg.  
inwestycje drogowe 
Burmistrz poinformował, że została wykonana kolejna inwestycja drogowa 1,700 km 
nowej nakładki na drodze z Barkowa do Wierzbiny. Droga został wykonana w 
ramach porozumienia z Firmą realizującą budowę drogi Ekspresowej S5. 
modernizacja dworca kolejowego 
Burmistrz poinformował, że dworzec kolejowy w Żmigrodzie i Korzeńsku zostały 
uchwałą PKP z dnia 27.09.br. przeznaczone w pierwszej kolejności do pełnej 
modernizacji. Jeszcze kilka lat temu PKP chciało przekazać dworce dla samorządów, 
gmina przejęła tylko teren wokół dworca. Wniosek w sprawie dofinansowania 
zadania zagospodarowanie terenu wokół dworca został złożony. W najbliższy czasie 
odbędą się indywidulane spotkania z gminami w sprawie oczekiwań i dopięcia 
projektu inwestycji. Wszystkie zadania na terenie dolnego śląska mają być 
zrealizowane do pierwszego kwartał 2021 r., a pierwsze inwestycje mają rozpocząć 
się w 2018 r. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że będzie dążył do tego, 
aby Żmigród był realizowany w pierwszej kolejności ze względu na inwestycję wokół 
dworca. Modernizacja dworca to pełna infrastruktura: kasy, poczekalnie i toalety. 
Ponadto na dworach nie będzie mieszkań, ponieważ Unia nie finansuje tego typu 
rozwiązań i mieszkańcy dworców zostaną przeniesieni do innych mieszkań.  W tej 
sprawie PKP będzie prowadziło rozmowy z samorządami w naszym przypadku jest 
to tylko jedna rodzina.   Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, że najważniejsze 
jest to, że całe zadanie będzie realizowała kolej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 



obrad Interpelacji i zapytań.  
Radny Patryk Andrzejewski odniósł się do wypowiedzi p. Burmistrza w sprawie 
zadania na kolektorze. Radny powiedział, że bardzo się cieszy, że w końcu 
inwestycja dojdzie do skutku. Pan Burmistrz powiedział o 200 tys. zł, a chodzi o 50 
tys. zł, która była kwotą budżetu obywatelskiego. Następnie radny poprosił o 
informację ile kosztowała tablica informacyjna ustawiona na kolektorze. 
Burmistrz Robert Lewandowski  
Tablica została zrealizowana w ramach zlecenia, które realizował projektant, 
ponieważ często w taki sposób projekty są promowane. Następnie p. Burmistrz 
poinformował, że zostanie sprawdzone czy projekt został wliczony w cenę ryczałtową 
czy była pozycją osobną. Burmistrz poinformował, że jednak było to w cenie 
ryczałtowej projektu, taką podpowiedź otrzymał od kierownika Pyczaka. Pierwszy 
pilotażowy budżet obywatelski był na inwestycje do 50 tys. zł.  
Radny Leszek Kraszewski poinformował, że na terenie miejscowości Żmigródek 
rozpoczął się proces nadawania nazw dla ulic. Radny zwrócił się z wnioskiem o 
umieszczenie na terenie sołectwa ogłoszeń, na których będzie informacja o nadaniu 
nowej chronologiczne numeracji nieruchomości. 
Pan Artur Knappik kierownik Ref. AGN w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Kraszewskiego wyjaśnił, że każdy mieszkaniec otrzyma indywidualne pismo, w 
którym będzie informacja o nowym adresie.  Pisma te są w trakcie przygotowań. 
Nadanie nowych numerów będzie trwało jakiś czas, ponieważ będzie musiało być 
konsultowane z meldunkami. Ponadto pismo o nadaniu numeru dla nieruchomości 
zostanie wysłane do Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej, Policji oraz 
do kilku jeszcze innych instytucji.   
Radny Leszek Kraszewski powiedział, ze zależy jemu, aby taka krótka informacja 
trafiła do mieszkańców. Na zakończenie radny powiedział, że jest to niezbędnym 
elementem rozwoju miejscowość. 
Radni nie zgłosili innych interpelacji i zapytań  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski złożył wniosek, aby punkt Interpelacje i zapytania 
radnych, dotyczył wszystkich obecnych na sesji, aby umożliwić wszystkim 
wypowiadanie się. 
Radna Joanna Kantor postawiła wniosek w sprawie dostawienia na terenie miasta 
pojemników na odchody zwierząt. W uzasadnieniu wniosku powiedziała, że w wielu 
miejscach w mieście chodniki są zanieczyszczone odchodami psów.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wniosku radnego 
Kraszewskiego poinformował, że według Statutu, który obowiązuje głosu udziela 
przewodniczący rady i zdarzały się sytuacje, kiedy udzielano głosu nie tylko radnym, 
ale również dla innych osób, jeżeli była taka potrzeba  
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołu z sesji nr XX 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XX  
Protokoły został przyjęty jednogłośnie ( 13 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał odpowiedzi na wnioski, które został 
złożone na ostatniej sesji 27.09.br.: 



 wniosek złożony przez radną Joannę Kantor w sprawie dostawienia na terenie 
miasta psich pakietów, 

 wniosek złożony przez radnego Patryka Andrzejewskiego w sprawie informacji na 
temat kosztów organizacji Żmigrodzkich Dni Smoka 2016, 

 wniosek złożony przez radnego Karol Kalinka w sprawie zmiany organizacji ruchu 
na chodniku przy ul. Kościuszki w Żmigrodzie, 

Radny Karol Kalinka poinformował, że rozmawiał w tej sprawie z pracownikiem 
starostwa i jest możliwość zmiany organizacji ruchu. 

 wniosek złożony przez mieszkańca p. Roberta Korytkowski - w sprawie zmiany 
uchwały dotyczącej diet radnych i wynagrodzenia burmistrza.   

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni otrzymali informacje 
na temat realizacji zadań oświatowych  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował o piśmie przesłanym przez 
Urząd Skarbowy w Trzebnicy w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych za rok 
2015 przez radnych, pracowników urzędu i podległych jednostek. Przewodniczący 
rady odczytał uwagi, które dotyczą oświadczeń majątkowych, a zostały wskazane w 
piśmie przesłanym przez Urząd Skarbowy w Trzebnicy. Radnym zostały rozdane 
informacje na temat oświadczeń majątkowych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zaprosił wszystkich w imieniu swoim i p. 
Burmistrza na uroczystości związane z dniem 11 listopada.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.14 15. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 


